
 

Hartelijk dank voor uw reactie op de Lokale Visie Beschermd wonen en Opvang. We erkennen dat de 
tijdsdruk hoog was, daarom waarderen we het des te meer dat u met deze snelheid en zorgvuldigheid 
een advies heeft kunnen uitbrengen op het stuk. In uw brief plaatst u een aantal opmerken en geeft u 
een aantal adviezen. Hieronder leest u onze reactie en geven wij aan wat wij er in de verdere 
uitwerking mee zullen doen.

Fijn om te lezen dat u een positieve grondhouding heeft ten opzichte van de uitgangspunten in de 
visie. Deze beweging naar beschermd thuis is, zoals u stelt, ingegeven vanuit het gedachtegoed dat 
het de gemeenschap uiteindelijk niet alleen minder zal kosten, maar bovendien bij de mensen zelf 
leidt tot een verbetering van het welbevinden en de kwaliteit van leven. De beweging van beschermd 
wonen naar beschermd thuis is niet nieuw. Onze lokale visie weerspiegelt dan ook geen 
koerswijziging, maar beschrijft wat we al langere tijd in Hardinxveld-Giessendam doen voor onze 
inwoners die ondersteuning nodig hebben vanwege psychiatrische of psychosociale problematiek. 
Sinds de publicatie van het rapport van de commissie Dannenberg (bijgevoegd) in 2015, fungeren de 
door Dannenberg genoemde pijlers zoals inclusie, normalisatie en een herstelgerichte benadering als 
grondlegger voor onze aanpak. Deze aanpak zetten we voort.

Beroep op het informele netwerk
Met u zijn wij van mening dat het uitsluitend steunen op het informele netwerk van een inwoner met 
psychiatrische problematiek onvoldoende is. De betrokken professional uit het Sociaal Team is 
regisseur en benut het netwerk wel zo veel als mogelijk. Dit is essentieel in de weg naar herstel. Is het 
netwerk van de inwoner ontoereikend of al te veel belast, dan zijn de professionals des te meer aan 
zet in het leveren van ambulante zorg. Deze werkwijze hanteert ons Sociaal Team al jaren. In de visie 
zal explicieter verwoord worden dat ondersteuning voor deze doelgroep een opgave van 
professionals én informele hulpverleners samen is. 

Druk op de woonomgeving
Bij het uitgangspunt dat we kwetsbare inwoners zo veel mogelijk in de eigen vertrouwde omgeving 
willen laten wonen, geeft u als kanttekening dat dit een belasting voor de buurt zal opleveren wanneer 
deze doelgroep zich concentreert in wijken met veel sociale huurwoningen. In dit verband merkt u ook 
op dat het percentage sociale huurwoningen ten opzichte van de woningvoorraad de laatste jaren een 
dalende lijn vertoont. 

Inwoners die een Beschermd Wonen indicatie krijgen hebben al een huis. In verreweg de meeste 
gevallen, zo laten onze cijfers ook zien, kunnen wij de ambulante zorg die nodig is thuis bieden. In 
sommige gevallen is opname in een instelling nodig en keert de inwoner hierna weer terug in zijn of 
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haar oude huis. De geleidelijke kanteling van beschermd wonen naar beschermd thuis betekent dan 
ook niet dat er meer mensen met psychiatrische of maatschappelijke problemen vanuit de regio in de 
toekomst naar onze gemeente zullen trekken. De mensen die deze problematiek ontwikkelen, wonen 
hier al. U bent daarnaast benieuwd of wij in de toekomst overloop verwachten van dak- en thuislozen 
vanuit de centrumgemeente. Deze verwachting hebben wij niet. Maatschappelijke opvang blijft tot in 
ieder geval 2025 een taak van centrumgemeenten. Op het moment dat wij melding krijgen dat een 
voormalig inwoner dakloos is geraakt en vanuit de opvang wenst terug te keren naar Hardinxveld-
Giessendam, zoeken wij samen met Fien Wonen een maatwerkoplossing. Dit gebeurt enkele keren 
per jaar. 
 
Dat er zo nu en dan sprake is van overlast in wijken, is een gevolg van de inclusieve samenleving en 
niet enkel te wijten aan de ambitie om deze doelgroep met ondersteuning thuis te laten wonen. 
Voorop staat dat we er zijn voor al onze inwoners. We grijpen in als aan grenzen voorbij wordt 
gegaan.

Vanuit de periodieke gegevens van Fien Wonen kunnen wij geen schaarste aan (sociale) 
huurwoningen onderbouwen. In werkelijkheid blijkt 60% van onze huurwoningen bezet te zijn door 
mensen die eerder woonachtig waren buiten Hardinxveld-Giessendam. Dit geeft aan dat we ruimte 
moeten creëren voor onze eigen inwoners en de bouw van kwalitatief goede woningen nodig is. Dit 
sluit aan bij belang dat wij hechten aan goede doorstroming op het gebied van wonen. Mochten er 
initiatieven van kleinschalige voorzieningen voor specifieke doelgroepen worden aangedragen, dan 
denken wij daar als gemeente in mee. Dit betekent niet dat we alles kunnen realiseren. De behoeften 
van onze inwoners zijn leidend.

U meldt terecht dat op twee plaatsen in het stuk De Ark foutief wordt genoemd als woonzorglocatie in 
plaats van als logeerhuis. Deze opmerking wordt verwerkt.

Financiële implicaties van de doordecentralisatie
U merkt op dat er in de visie weinig woorden worden gewijd aan de financiële onzekerheden op het 
budget Beschermd wonen in relatie tot de beschikbare gelden voor het gehele sociaal domein. De 
afgelopen jaren kende het budget Beschermd wonen regionaal een positief saldo. In 2021 zal het 
budget voor Beschermd Wonen naar verwachting met 1/3 verminderen vanwege de overgang van 
klanten naar de Wet langdurige zorg. De huidige historische verdeling van de financiële middelen 
over centrumgemeenten gaat geleidelijk over naar een objectieve verdeling. De exacte impact op het 
budget is op dit moment niet bekend. Hardinxveld-Giessendam heeft de afgelopen jaren een 
financiële reserve ten behoeve van het sociaal domein opgebouwd, zodat we deze onzekere 
overgangsfase kunnen opvangen.

Tot slot
Wij erkennen dat de visie positief is geformuleerd en op sommige punten ambitieus. Toch zien wij 
geen aanleiding om onze ambities bij te stellen. De positieve resultaten uit pilots zoals Waakvlam en 
Beschermd Thuis die wij de afgelopen jaren hebben ingezet, bevestigen onze aanpak. Deze lijn willen 
we voortzetten en hebben wij verankerd in de lokale visie. De uitgangspunten vormen ons 
richtinggevend kader in de verdere doordecentralisatie van Beschermd wonen. De afgelopen jaren 
zijn er al diverse uitvoeringsplannen opgesteld die onze aanpak concretiseren. De lokale visie zal ook 
de basis vormen voor uitvoeringsplannen die mogelijk nog volgen. De verdere uitwerking van de 
uitgangspunten, zoals het daadwerkelijk koppelen van acties zoals u verzoekt, komt terecht in een 
uitvoeringsplan. 

We hopen met deze reactie u voldoende te hebben geïnformeerd. 

Burgemeester en wethouders van Hardinxveld-Giessendam,
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de secretaris, de burgemeester,

drs. Robert ’t Hoen MPM Dirk Heijkoop
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